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2 l.v.m. het wegvallen van een tekstgedeelte
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VERSLAG
Vastgesteld 2 mei 1994

De vaste Commissie voor Financiën1, belast met het voorbereidend
onderzoek naar het wetsvoorstel, heeft de eer over haar bevindingen als
volgt verslag uit te brengen.

De leden van de CDA-fractie hadden met belangstelling kennis
genomen van het voorstel van wet. Deze leden waren onder indruk van de
loftrompet die de regering afstak over het midden– en kleinbedrijf. Zo
waren zij geïmponeerd door het effect dat de voorstelde maatregelen
hebben voor de werkgelegenheid, de werkgelegenheidsgroei alsmede de
opleiding van arbeidskrachten en verbetering van de financiële positie van
het midden– en kleinbedrijf in zijn algemeenheid die langs deze weg een
impuls zouden geven tot verhoging van de investeringsbereidheid. Voorts
gaf de regering aan dat er verbetering van de onderhavige voorstellen zal
uitgaan voor de liquiditeitspositie en de continuïteit van de onderne–
mingen in de sfeer van het midden– en kleinbedrijf. Gelet op de vele
positieve ervaringen die uitgaan van de voorstellen zoals deze in het
onderhavige wetsvoorstel zijn neergelegd hadden de leden van de
CDA-fractie er geen behoefte aan om vragen te stellen en nodigden de
regering uit om de ingeslagen weg van belastingverlichting ten behoeve
van het midden– en kleinbedrijf en de landbouwsector met voortva–
rendheid voortte zetten, omdat, zoals bekend, lastenverlichting voor het
midden– en kleinbedrijf en de landbouwsector uiteindelijk leidt tot groei
van de werkgelegenheid.

De leden van de fractie van de PvdA hadden met instemming kennis–
genomen van het wetsvoorstel. Deze leden vroegen naar een nader
overzicht met betrekking tot de inkomenseffecten van het voorliggende
wetsvoorstel. Zij zouden het eveneens op prijs stellen een overzicht te
krijgen van de inkomstenbelastingdruk op bedrijven in de sfeer van het
midden– en kleinbedrijf.

De leden van de VVD-fractie hadden met instemming kennis genomen
van het wetsvoorstel dat een lastenverlichting betekent voor het midden–
en kleinbedrijf. Zij waren van mening dat het in het belang van de
werkgelegenheid hoog tijd werd om lastenverlichtende maatregelen te
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treffen. De voorgestelde regeling achtten zij eeri stap in de goede richting,
doch niet meer dan dat.

De leden van de WD-fractie hadden zich reeds bij de invoering tegen
het tariefopstapje gekeerd. Zij wezen op het amendement dat leden van
de WD-fractie in 1988 hiertoe hadden ingediend. Nog steeds waren deze
leden van mening dat met hettariefopstapje geen rechtvaardige
doeleinden worden gediend. Temeer als bedacht wordt dat een dergelijk
tariefopstapje in het buitenland een onbekend fenomeen is, was er
aanleiding voor deze leden om de regering te vragen waarom niettemin
gekozen was voor de handhaving van het tariefopstapje voor de eerste
f 100 000. De kleine vennootschapsbelastingplichtige bedrijven vallen nu
buiten de boot. Zij vroegen dan ook naar de budgettaire consequenties
wanneer het tariefopstapje over de hele linie zou verdwijnen. Hoe dacht
de regering over een prioriteitstelling die een eenvormig Vpb-tarief van
35% mogelijk zou maken? Vervolgens vroegen deze leden hoe de
staatssecretaris dacht over een verlaging van het Vpb-tarief van 40% naar
37,5% voor het midden– en kleinbedrijf. De leden van de WD-fractie
hechten eraan op te merken dat zij de voorkeur gaven aan een gelijke
behandeling van alle midden– en kleinbedrijven, zodat ook de kleintjes
zouden profiteren van de lastenverlichting. Met de voorgestelde combi–
natie van de inkorting van het winsttraject voor het tariefopstapje en de
verhoging van de zelfstandigenaftrek, zou het gehele bedrijfsleven
profiteren van een zekere lastenverlichting met uitzondering van
rechtspersonen met een winst beneden de f 100 000. Kon de regering in
een kort overzicht aangeven hoe hoog de tarieven zijn voor de
vennootschapsbelasting met aansluitend de tarifering voor winst–
uitkeringen aan de aandeelhouders in de mede-lidstaten van de Europese
Unie?

De lastenverlichting in de vorm van de verhoging van de zelfstandigen–
aftrek juichten de leden van de WD-fractie van harte toe. Vergroting van
de zelfstandigenaftrek bevordert in de ogen van de leden van de
WD-fractie het zelfstandig ondernemerschap en is mitsdien goed voor de
werkgelegenheid. Zij vroegen de regering waarom juist voor de voorlig–
gende aftrekbare bedragen is gekozen. Kon de regering aangeven wat de
marginale werkgelegenheidseffecten zouden zijn in geval de
zelfstandigenaftrek verder verhoogd zou worden? Voorts vroegen deze
leden naar de fiscale tegemoetkomingen voor de zelfstandige onder–
nemers in de ons omringende landen.

De leden van de D66-fractie hadden met belangstelling kennis genomen
van het wetsvoorstel. Deze leden brachten in herinnering dat de regering
ter bevordering van de werkgelegenheid een pakket lastenverlichtende
maatregelen voor het bedrijfsleven en voor de burgers had aangekondigd.

Het wetsvoorstel heeft in het bijzonder betrekking op het midden– en
kleinbedrijf. Het midden– en kleinbedrijf is altijd een belangrijke generator
geweest van het aantrekken van de werkgelegenheid.

De oplopende werkloosheid baart de leden van de D66-fractie veel
zorgen. Zoveel mogelijk moet daarom worden gezocht naar maatregelen
die een bijdrage kunnen leveren aan de bestrijding van de werkloosheid.
De leden van de D66-fractie spraken de verwachting uit dat het
wetsvoorstel een bijdrage zal kunnen leveren aan het behoud van –en het
genereren van nieuwe werkgelegenheid, die thans zienderogen afneemt.

De leden van de D66-fractie memoreerden dat het wetsvoorstel onder
andere beoogt met ingang van 1 juli 1994 het tariefopstapje in de
vennootschapsbelasting met f 150 000 te verminderen tot een bedrag van
f 100 000. De regering merkt op dat het tariefstapje in andere landen een
onbekend fenomeen is en dat Nederland in zoverre niet in de pas loopt
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met het buitenland. Waarom is dan niet besloten tot een algemene
afschaffing van stapje?

Kan de regering aangeven wat de budgettaire consequenties zijn indien
het tariefstapje geheel zou worden afgeschaft?

De verlaging van het tariefstapje heeft eveneens gevolgen voor de
fiscale motieven om een inkomstenbelastingplichtige onderneming om te
zetten in een BV, zo stelden de leden van de fractie van D66.

Door het verlagen van het opstapje en het verhogen van de
zelfstandigenaftrek kan de verwachting worden uitgesproken dat de
motieven van inkomstenbelastingplichtige ondernemers om tot de
oprichting van een BV verder zullen afnemen.

Kan de regering aangeven bij welke winst het tengevolge het
wetsvoorstel aantrekkelijk wordt voor inkomstenbelastingplichtige
ondernemers om tot de oprichting van een BV overte gaan?

Het is volgens de leden van de D66-fractie bekend dat veel ondernemers
die thans in BV-vorm hun onderneming drijven beter af zouden zijn indien
zij fiscaal gefacilieerd uit de BV-vorm zouden kunnen terugkeren naar de
inkomstenbelasting. In het wetsvoorstel is hierovergeen beschouwing
opgenomen. De leden van de D66-fractie vroegen de regering of het
wetsvoorstel naar haar oordeel op dit punt niet zou moeten worden
uitgebreid.

Is het in het belang van het behoud van werkgelegenheid en ter
stimulering daarvan niet gewenst om tegelijkertijd een fiscaal gefacili–
eerde terugkeer uit de BV mogelijk te maken?

Ziet de regering hiertoe mogelijkheden? Zo ja, aan welke voorstellen
wordt hierbij gedacht? De leden van de D66-fractie verzochten de regering
om nader op deze problematiek in te gaan.

De leden van de D66-fractie constateerden dat in het wetsvoorstel geen
beschouwing is opgenomen over de gevolgen voor de werkgelegenheid.
Kan de regering aangeven wat de te verwachten gevolgen zijn voor de
werkgelegenheid en kan daarbij eveneens een overzicht worden gegeven
van de gevolgen voor de werkgelegenheid indien het opstapje in de
vennootschapsbelasting geheel zou worden afgeschaft?

De voorzitter van de Commissie,
Linschoten

De griffier van de Commissie,
Groen
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